

نتائج عام 2024 بنك القاهرة عمان

بلغ الدخل الشامل العائد لمساهمي البنك بعد الضريبة لعام 2024 مبلغ 48.2 مليون دينار مقارنة مع 55.4 مليون دينار لعام 2023، في حين بلغت الأرباح الصافية بعد ضريبة الدخل العائدة لمساهمي البنك لعام 2024 مبلغ 16.6 مليون دينار مقارنة مع 35.3 مليون دينار لعام 2023.

ويعود سبب الانخفاض في الأرباح الصافية بشكل رئيسي إلى الزيادة في مخصص الخسائر الائتمانية المتوقعة عن السنة السابقة بمبلغ 18.7 مليون دينار، حيث بلغ مخصص الخسائر الائتمانية لعام 2024 مبلغ 48.5 مليون دينار مقارنة مع 29.8 مليون دينار لعام 2023 وتوزعت الزيادة على مراحل التصنيف المختلفة.

وفيما يتعلق بإجمالي الدخل كما في نهاية عام 2024 انخفض بمبلغ 6.6 مليون دينار بنسبة 3.7% ليصل إلى مبلغ 169.9 مليون دينار، كما ارتفع إجمالي المصاريف بدون المخصصات بمبلغ 7.2 مليون دينار.

ارتفعت موجودات البنك بنسبة 0.9% بحيث أصبحت 3.9 مليار دينار، كما انخفض إجمالي تسهيلات البنك بمبلغ 1.3 مليون دينار ليصل إلى 2.4 مليار دينار، وانخفضت الودائع بمبلغ 118.8 مليون دينار لتصل إلى 2.5 مليار دينار.

ارتفعت حقوق مساهمي البنك بمبلغ 35.2 مليون دينار لتصل إلى 473.1 مليون دينار في نهاية عام 2024.

بلغت نسبة كفاية رأس المال الموحدة كما في نهاية عام 2024 ما نسبته 16.43% مقارنة مع 15.87% في نهاية عام 2023.

قرر مجلس إدارة البنك التوصية للهيئة العامة لمساهمي البنك والذي من المتوقع أن يتم عقده بتاريخ 2025/04/14 بتوزيع أرباح نقدية على مساهمي البنك بنسبة 6% من رأس المال المدفوع، وهذه النسبة خاضعة لموافقة البنك المركزي الأردني.





2024 Results

Cairo Amman Bank

The comprehensive income attributable to the bank's shareholders after tax for 2024 amounted to 48.2 million dinars, compared to 55.4 million dinars for 2023. Meanwhile, the net profits after income tax attributable to the bank's shareholders for 2024 amounted to 16.6 million dinars compared to 35.3 million dinars for 2023.

The decrease in net profits is primarily due to the increase in provisions for expected credit losses from the previous year by 18.7 million dinars. Whereas credit loss provisions for 2024 amounted to 48.5 million dinars compared to 29.8 million dinars for 2023, with the increase distributed across different classification stages.

Regarding total income, by the end of 2024, it decreased by 3.7%, with an amount of 6.6 million dinars, reaching 169.9 million dinars. Additionally, total expenses excluding provisions increased by 7.2 million dinars.

The bank's assets increased by 0.9%, reaching 3.9 billion dinars, while total facilities decreased by 1.3 million dinars to reach 2.4 billion dinars, and deposits decreased by 118.8 million dinars to reach 2.5 billion dinars.

The shareholders' equity of the bank increased by 35.2 million dinars, reaching 473.1 million dinars by the end of 2024.

The consolidated capital adequacy ratio at the end of 2024 was 16.43% compared to 15.87% at the end of 2023.

The bank's Board of Directors has recommended to the Shareholders' General Assembly, which is expected to be held on 14/04/2025, the distribution of cash dividends to the bank's shareholders at a rate of 6% of the paid-up capital. This percentage is subject to the approval of the Central Bank of Jordan.

